
V I L Á G PROLETÁRJAI , E G Y E S Ü L J E T E K ! 

D É L 
65. évfolyam 

186. szám 
1975. 

augusztus 9., 
szombat 

Ára: 
80 fillér 

II béke és barátság 
jegyében 

Megkezdődött a magyar-szovjet 
Ifjúsági fesztivál 

Dr. Maróthy László üdvözli J. M. Tyazselnyíkovot 

Pénteken megérkeztek Bu-
dapestre az esztendő legran-
gosabb ifjúságpolitikai ren-
dezvénye, az első magyar— 
szovjet ifjúsági barátságfesz-
tivöl szovjet küldöttei, a le-
nini Komszomol 34 milliós 
tagságának képviselői. 

A 880 tagú szovjet küldött-
séggel ' neves személyiségek 
is érkeztek Budapestre. Kö-
zöttük van M. I. Kozakov 
hadseregtábornok, a Szovjet-
unió Hőse, G. Ny. Holosz-
tyakov nyugalmazott admi-
rális. a legendás Dunai Flot-
ta egykori parancsnoka. A. 
Sz. Jeliszejev űrhajós, a 
Szovjetunió kétszeres Hőse, 
a Szojuz—Apollo-program 
földi irányítója, M. P. 
Csecsnyeva, a Nagy Honvé-
dő Háború Hőse, R. P. Oszt-
rovszkaja, a forradalmár író 
özvegye, valamint A. Ny. 
Pahmutova zeneszerző és 
Ny. Ny. Dobronravov költő. 

Délután a fesztivál főhadi-
szállása, a Hotel Universitas 
előtt „hivatalosabb" formá-
ban is megtörtént a vendé-
gek üdvözlése. Felhangzott a 
magyar, majd a szovjet him-
nusz. A házigazdák nevében 
lllisz László, a KISZ Köz-
ponti Bizottságának ti tkára 
köszöntötte a két delegációt, 
külön is dr. Maróthy Lászlót, 
az MSZMP Politikai Bizott-
ságának tagját, a KISZ Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kárát, a magyar küldöttség 
vezetőjét, valamint Jevgényij 
Mihajlovics Tyazselnyikovot, 
a lenini Komszomol Közpon-
ti Bizottságának első titká-
rát, a szovjet küldöttség ve-
zetőjét. Az ünnepélyes fo-
gadáson ott volt a meghívot-
tak között Jakab Sándor, az 
MSZMP KB osztályvezetője, 
és V. J. Pavlov, a Szovjet-
unió budapesti nagykövete 

is. Ezután Szűcs Istvánná, 
az MSZMP Központi Bizott-
ságának tagja, az Úttörő-
szövetség főtitkára lépett a 
mikrofonhoz: 

— Az emberiség vágyát 
legjobban kifejező béke és 
barátság jegyében, az első 
magyar—szovjet ifjúsági ba-
rátságfesztivál küldötteiként 
érkeztetek hazánkba — for-
dult köszöntő szavaival a 
szovjet küldöttséghez, majd 
beszédét így folytatta: 

— A magyar ifjúság, a 
KISZ tagjai és szervezetei 
számára a szovjet fiatalok, a 
lenini Komszomol múlt ja és 
jelene, élete és munkája elő-

remutató példa. Ismerjük 
azokat a komszomolistákat, 
akik a polgárháborúban, a 
Nagy Honvédő Háború vé-
res harcaiban áldozták éle-
tüket, ismerjük a hős va-
dászpilótákat, s az ország 

iparosításában résztvevőket 
éppúgy, mint a mai hősöket, 
a világűr meghódítóit, a Baj-
kál—Amúr vasútvonal épí-
tésén dolgozó, velünk egyko-
rú fiatalokat, a sportverse-
nyeken világrekordokat el-
érő szovjet sportolókat. Is-
merjük azokat a feladatokat, 
amelyeket a Komszomol a 
tagjai és szervezetei számára 
megjelölt az SZKP XXV. 
kongresszusára való felké-
szülésben. A szovjet ifjúság 
élete, munkája példa szá-
munkra azért is, mert ez a 
fiatalság az idő sodrában 
győzni tudott a nehézsége-
ken, képes volt úrrá lenni a 
gondokon, azonosult azok-
kal az eszmékkel, amelye-
kért 1919-ben az első forra-
dalmi nemzedék életét adta. 
A haladó világ ebben az év-
ben ünnepelte a fasizmus 
felett aratott győzelem 30. 
évfordulóját — mi is elhe-
lyeztük a megemlékezés és a 
kegyelet virágait a szovjet 
hősök sírjainál, akik életü-
ket áldozták szabadsagun-
kért, békénkért. Azóta há-
rom évtized telt el. A 30 év 
békés építőmunkájában erő-
södött a két testvérpárt, a 
kát állam és ifjúsági szerve-
zeteink kapcsolata, ezer szál-

lal kötődnek egymáshoz a 
szovjet és a magyar embe-
rek. 

— Szeretnénk, ha a most 
kezdődő találkozón ezer-
számra kötődnének új , sze-
mélyes barátságok, tovább 
erősödne országaink if júsá-
gának internacionalista ösz-
szefogása. Hisszük, hogy a 
fesztivál népeink és if júsá-
gunk együttműködésének, 
barátságának fontos állomá-
sa lesz, közös ügyünket, a 
szocializmus, a béke ügyét 
szolgálja — zárta beszédét 
Szűcs Istvánné. 

Nagy tapssal fogadott sza-
vai után V. V. Grigorjev, a 
Komszomol Központi Bizott-
ságának titkára mondott 
beszédet. 

Délután — dr. Maróthy 
László és J. M. Tyazselnyi-
kov vezetésével — megtar-
totta első programegyeztető 
ülését a fesztiváltanács. 

Vacsora, szabad idő — ezt 
tartalmazta még a két dele-
gáció pénteki programja. A 
szovjet művészek azonban" 
keveset pihenhettek, mert a 
vacsora után ismét autó-
buszra szálltak — várták 
őket a KISZ Pest környéki, 
központi építőtáboraiba. 

fflz odesszai pártmunkás-
küldöttség látogatásai 

Az MSZMP Szeged városi 
bizottságának meghívására 
Szegeden tartózkodó odesszai 
pártmunkásküldöttség tegnap 
délelőtt a szalámigyárba lá-
togatott. A delegáció — 
amelynek vezetője Docfco 
Pjotr Szemjonovics, a Pr i -
morszki kerületi pártbizott-
ság első titkára, az Odessza 
városi párt-végrehajtóbizott-
ság tagja, tagjai : Bukova 
Szvetlana Nyikolajevna, az 

Csokoládégy ái-
pártszervezetének titkára, a 
megyei pártbizottság tagja, 
Sznyegirjov Nyikoláj Mihaj-
lovics, az Odesszai Hűtőgép-
gyár pártt i tkára, az Iljicsovi 
kerület pártbizottságának 
tagja — dr. Varga Dezsőnek, 
az MSZMP Szeged városi 
bizottsága t i tkárának és Sza-
bó G. Lászlónak, a pártbi-
zottság osztályvezetőjének 
kíséretében érkezett a sza-
lámigyárba. A gyárban Lob-
kovitz Sándor, a Csongrád 
megyei Allatforgalmi és 
Húsipari Vállalat igazgató-
helyettese, valamint Bálint 
László, a vállalati pártbizott-
ság titkára fogadta a kedves 
vendégeket. Tájékoztatták 
őket a vállalat tevékenységé-
ről, termelési és fejlesztési 
kérdésekről, a dolgozók szo-
ciális ellátásának fejlődésé-
ről, a pár t - és a KlSZ-mun-
káról. A szovjet testvérvá-
rosból érkezett küldöttek ez-
után megtekintették a szalá-
migyárat és a vállalat ú j 
üzemét. 

Délután a küldöttség az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságára látogatott, ahol 
dr. Németh Lajos, a megyei 
pártbizottság ti tkára fogadta 
őket. A baráti és közvetlen 
beszélgetésen — amelyen az 

odesszai terület és Csongrád 
megye, illetve Odessza és 
Szeged testvéri kapcsolatai-
nak fejlődését és a program 
eddigi tapasztalatait értékel-
ték — részt vett Török Jó-
zsef, az MSZMP Szeged vá-
rosi bizottságának első tit-
kára is. 

A küldöttség ezután felke-
reste a Magyar Tudományos 
Akadémia biológiai központ-

ját. Az intézetet Alföldi La-
jos, a genetikai intézet igaz-
gatója és Lázár Gabriella tu-
dományos titkár, a központ 
pártvezetőségének tagja mu-
tatta be a delegációnak. A 
küldöttek késő délután a z ü j 
Élet Termelőszövetkezetbe 
látogattak, ahol Nagy István, 
a szövetkezet elnöke tájé-
koztatta őket a gazdaság éle-
téről. 

Aes S. S á n d o r f e lvé t e l e 

Az odesszai küldöttség a szalamigyár érlelőtornyának te-
tejéről megtekinti Szegedet 

É p í t k e z é s 

F e l s ö v á r o s o n 
Felsővároson, a József Attila, és a Szilléri sugárút, 

valamint a Debreceni és Retek utca által határolt területen 
már megkezdődött az új lakások átadása. Ezekben a na-
pokban is sok család foglalja el kényelmes otthonát a Jó-
zsef Attila sugárúti házakban. A terület belső részén azon? 
ban még sok tennivalójuk van a DÉL ÉP munkásainak, 
utakat építenek, csatornáznak. Képeinken ezeket a munka-
folyamatokat örökítettük meg. 

A Bihari utcában az út szegélyének kockakövei közé 
betont öntenek, merítőkanállal 

S o m o g y i K á r o l y n é f e lvé t e l e i 
Csatornát építenek a főgyűjtőig a Debreceni és a Bihari 
utcák sarkánál a mélyépítő főüzem Papp szocialista bri-

gádjának tagjai 

Dél-Vietnamban 
normalizálódik 

a gazdasági élet 
Huynh Tan Phat, a DIFK 

elnöke Saigonban fogadta a 
szocialista országokból érke-
zett újságírók egy csoport-
ját. A találkozón a dél-viet-
nami államfő válaszolt több, 
az ország jelenlegi helyzeté-
vel kapcsolatos kérdésre. 

Huynh Tan Phat kijelen-
tette, hogy a Dél-Vietnam 
teljes felszabadítása óta el-
telt három hónap alatt si-
kereket értek el a népi for-
radalmi hatalom szerveinek 
megerősítésében, a gazdaság 
helyreállításában és a lakos-
ság életének biztonságosab-
bá tételében. A fennálló ne-
hézségek ellenére — hangsú-
lyozta a DIFK elnöke, oly-
annyira sikerült helyreállíta-
ni a mezőgazdaságot, hogy 
az év végere teljesen bizto-

sítani tudja az ország rizs-
szükségletét. 

Sikeresen megoldottunk 
olyan problémákat, mint az 
ipari termelés helyreállítása 
és a munkanélküliség fel-
számolása. Szélesedik és erő-
södik az állami ipari szek-
tor. Ezen a területen nagy 
munkát végeznek az ú j 
szakszervezetek — mondta 
Hunh Tan Phat. 

A DIFK elnöke hangsú-
lyozta, hogy a kormány nagy 
figyelmet szentel az általá-
nos képzésnek és az írástu-
datlanság felszámolásának. 

Huynh Tan Phat köszöne-
tét fejezte ki a szocialista 
országok kormányainak és 
népeinek a Dél-Vietnamnak 
nyújtott segítségért és támo-
gatásért. 
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